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ZAPISNIK 

 

 

Sednici su prisustvovali: Driton Selmanaj, Albert Kinolli, Avdullah Hoti, Shqipe Pantina, 

Lumir Abdixhiku, Dardan Mulliqaj, Enver Hoti, Naser Osmani, Blerim Kuçi i Safete 

Hadërgjonaj. 

 

Odsutni: Faton Topalli, Ali Lajçi, Mërgim Lushtaku, Andin Hoti, Muharrem Nitaj, Zafir 

Berisha i Verica Ćeranić. 

 

Od strane osoblja za podršku Komisiji: Mehmet Simnica. 

 

Ostali učesnici: Bedri Hamza i Lulzim Rafuna iz MF-a; Rejhane Zulfaj i Mentor Hyseni iz GIZ-

a; Bujar Bajraktari i Safet Berisha, NKR. 

 

Sednicom je predsedavao: Driton Selmanaj, predsednik KNJF-a i Lumir Abdixhiku, predsednik 

KBF-a. 

 

Dnevni  red: 

 

Izveštavanje ministra finansija, g. Bedri Hamza o nepredviđenim troškovima za 2018. 

godinu. 

 
 

Predsednik, nakon što je konstatovao da su ispunjeni uslovi za početak rada, otvorio je sednicu 

prema dnevnom redu.   

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Predsednik je konstatovao da je dnevni red usvojen bez izmena. 



2. Izveštavanje ministra finansija, g. Bedri Hamza o nepredviđenim troškovima za 

2018. godinu  

 

 

Predsedavajući je obavestio poslanike i prisutne da je danas na sastanak pozvan ministar 

finansija, g. Bedri Hamza, da izveštava o troškovima nastalim iz programa nepredviđeni troškovi 

i rezerve za prvo tromesečje 2018. godine. Ovo je zajednička sednica Komisije za budžet i 

finansije i Komisije za nadgledanje javnih finansija. Ovim otvaram diskusiju. 

 

Ministri Hamza, u vezi s tim, na početku svog govora naveo je da je način trošenja rezervi 

državnog budžeta sam kritikovao i ocenio je da troškovi koji se finansiraju od državnih rezervi 

trebalo bi da se obuhvate u redovne troškove i da se predvide  Zakonom o budžetu. Pozivajući 

se na statističke podatke o troškovima iz državnih rezervi za prethodne godine, ministar Hamza 

je rekao da se ne razlikuju mnogo od ovogodišnjih troškova, dok tvrdi da dosadašnji troškovi ne 

ugrožavaju makro-finansijsku stabilnost u zemlji. Najveći troškovi, zatim je objasnio Hamza, 

evidentirani su tokom obeležavanja važnih državnih datuma, kao i drugi troškovi, kao što su 

pomoć za zajednice i drugi troškovi koji nisu uključeni u Zakonu o budžetu. Među najvećim 

troškovima, koji nisu predviđeni, objasnio je ministar Hamza, bili su investicije u KOST. U vezi 

s tim, objasnio je da su problemi koji prate KOST veoma veliki i da će  uzrokovati troškove i u 

buduće. Prema njegovim rečima, dugoročno rešenje problema u KOST-u je sprovođenje 

Sporazuma o električnoj energiji od strane Srbije, postignut tokom procesa dijaloga sa 

Kosovom u Briselu. U nastavku sastanka, ministar finansija g. Hamza je takođe odgovorio na 

pitanja članova komisija, dok su predsednik Komisije za budžet i finansije Lumir Abdixhiku, 

kao i predsednik Komisije za nadgledanje javnih finansija Driton Selmanaj, zahtevali od 

ministra i vladinog kabineta, veću posvećenost za prevazilaženje problema u KOST-u. 

 

Driton Selmanaj, rekao je da ste za samo dva i po meseca potrošili preko 50% rezervi, stoga  

želeo bih da pitam, na osnovu izdvajanja budžeta za 2018. godinu, u skladu sa Zakonom br. 

06/L-020 o budžetu, u okviru nepredviđenih troškova izdvojena su sredstva u iznosu od 4,8 

miliona evra. Koliki je iznos potrošenih sredstava do sada i koliko od ovih sredstava imaju 

saglasnost Ministra finansija na osnovu datog ovlašćenja? 

Da li mislite da procesom rebalansa budžeta ili budućim budžetskim kretanjima izdvojite 

sredstva za završetak programa, nepredviđene troškove i rezerve?  

Prilikom planiranja budžeta za 2018. godinu, kada je budžetiranje za ovaj program, da li je bilo 

ikakve ideje o tome zašta bi se ta sredstva mogla koristiti za 2018. godinu, koji su bili planovi za 

isplate iz ovog programa? Potro[nja ovog fonda na osnovu odluka Vlade ili na osnovu odluke 

ministra finansija, na osnovu ovlašćenja koja ima po zakonu. Da li su mogli bolje da se planiraju 

od strane budžetskih organizacija zahtevi za budžet nego da se zahteva da se izdvoje sredstva od 

nepredviđenih troškova koja su namenjena za vanredne troškove? 

Koliki su ukupni troškovi za ovaj program (Nepredviđeni troškovi i rezerve) za 2017. godinu i da 

li je bilo obaveza koje bi se mogle platiti iz ovog programa do kraja 2017. godine? Takođe je 

zahtevao od Ministra finansija da obezbedi podatke o svim troškovima koji su nastali u ime ovog 

fonda za 2017. godinu, kao i sve isplate koje su izvršene u januaru i februaru 2018. godine. 

Dakle, ukratko, zašto nije bilo prethodnih planova za to? Takođe je pitao, iznos sredstava od 

350.000 evra, dodeljen za slučaj Kumanovo, iz kojeg programa je izdvojen? 

  

 

 



Shqipe Pantina, naglasila je da su se i prethodnih godina rezerve koristile za potrebe koje bi 

mogle biti planirane redovnim budžetom. Ove godine nismo imali hitne situacije, ali u nekim 

slučajevima smo imali poplave ili štetu prouzrokovanu od jakih vetrova. Za ove štete, opštine 

nemaju budžet koji može pokriti određene troškove. Da li ste razmišljali o tome kako se ove štete 

mogu isplatiti? Takođe, u KNJF više puta se diskutovalo o niskom nivo implementacije 

preporuka od strane institucija, kao i ponavljanje nalaza ovih institucija iz godine u godinu. 

Kakvo je vaše mišljenje o tome? 

 

Albert Kinolli, rekao je da li postoji mogućnost da se dodeli poseban kod, unutar Ministarstva 

za zajednice, što se tiče sredstava dodeljenih u ime zajednica. Ovo kažem jer tokom izvršenja 

budžeta nisu korisnice druge nesrpske zajednice. 

Stoga bilo bi veoma principijelno da se stvori poseban program unutar ove institucije i da se 

tačno zna koliko sredstava ide u ime manjinskih zajednica. Takođe je naveo slučaj MRSS-a u 

vezi sa izgradnjom centara za socijalno stanovanje za romsku, aškalijsku i egipćansku zajednicu 

kao dobar Vladin postupak. 

 

Lumir Abdixhiku, predložio je da se preporuči Vladi Republike Kosova, što se tiče 

pronalaženja rešenja za problem električne energije koju ne plaćaju zajednice.  

  

Zaključak   

 

KNJF i KBF odlučile su da se preporuči Vladi Republike Kosova da pronađe održivo rešenje što 

se tiče plaćanja električne energije, kako da se u buduće rezerve Vlade ne koristile u te svrhe. 

 

 

  

Sednica je završena u 12:15 časova  

                                                                                                   Predsednik Komisije, 

Pripremilo:                                                                           ___________________ 

Osoblje za podršku  Komisiji                                 Driton Selmanaj 
 

                                                                                                                                    

               


